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Kort verslag van het gesprek van informateur Pierre Bos met het CDA op 23 maart 2022

Aanwezig: Pierre Bos informateur
Edwin Daandels CDA
Ruud Leeijen CDA
Mart Smits CDA
Leandra Kilian griffier

1. Opening
De heer Bos heet de vertegenwoordigers van het CDA welkom en feliciteert hen met de 
verkiezingsuitslag. 

2. Verkiezingsuitslag
Het CDA had verwacht een zesde zetel vast te kunnen houden. Het CDA wilde graag de grootste 
partij blijven, heeft in hun ogen een goede campagne gevoerd en uiteindelijk is het resultaat, een 
zevende zetel, boven verwachting.  

3. Collegevorming
Het CDA:
- gaat uit van een coalitie van drie partijen: Lokaal, CDA en een derde partij. 
- vindt betrouwbaarheid, ervaring en stabiliteit belangrijke uitgangspunten voor een coalitie.
- heeft plezierig samengewerkt met de SP en wil daarom in eerste instantie met de SP het 

gesprek voeren over de mogelijkheden, ook in de wetenschap dat er een en ander is 
veranderd bij de SP. Het CDA wil onder andere graag weten of de SP denkt aan een 
kandidaat wethouder van buiten.

- staat ook open voor samenwerking met een andere partij en denkt dan aan Progressief 
Bernheze, D66 of VVD.

- heeft geen bezwaar tegen samenwerking met welke partij dan ook die in Bernheze mee heeft 
gedaan aan de gemeenteraadsverkiezingen, maar geeft wel aan dat er programmatische 
verschillen bestaan met diverse partijen. 

- gaat uit van drie of vier fulltime wethouders. Volgens het CDA is het met vier wethouders 
mogelijk wat meer naar de inwoners toe te gaan en de bestuurlijke werkzaamheden beter te 
verdelen. Deelname aan een coalitie zonder het leveren van een wethouder is voor het CDA 
niet bespreekbaar.

4. Kernpunten
Beleidsmatige prioriteiten CDA

1. Woningbouw; versnelling en harde plancapaciteit realiseren
 De woonvisie is vastgesteld en deze moet worden uitgevoerd. Het CDA is van mening dat 

in het verleden niet alle kansen van inbreidingsmogelijkheden zijn benut, met name 
kleinschalige initiatieven. Het CDA noemt verder het sportterrein in de kern Heeswijk-
Dinther. Als het mogelijk is om het sportterrein te verplaatsen, dan is woningbouw 
mogelijk op de locatie van het huidige sportterrein. 

 Het CDA wil niet als gemeente zelf bouwen/ontwikkelen.



Pagina 2 van 3

2. Dienstverlening en continuïteit organisatie 
 Het CDA heeft vertrouwen in de koers van de organisatie. De partij constateert wel dat er 

nog steeds veel verloop van personeel is en dat de overdracht van dossiers te wensen 
overlaat. Het CDA vindt het belangrijk dat ambtenaren verantwoordelijkheid hebben en 
met plezier bij de gemeente Bernheze werken. 

3. Behoud van goede financiële positie gemeente
 Het CDA vindt het belangrijk om de dienstverlening op orde te houden.
 De partij is van mening dat als de inflatie fors is, misschien niet kan worden vastgehouden 

aan een OZB-verhoging van 2% omdat de kosten voor de gemeente dan ook zullen 
stijgen.

 Het CDA wil zorgvuldig omgaan met de reserves (sociaal domein).
4. Kansen buitengebied, verduurzaming / Regionale Energiestrategie (RES)
 Aandacht voor economie, groen en veiligheid.
 Het CDA merkt op dat als er meer / andere mogelijkheden in het buitengebied komen, de 

transitie ook goed op gang zal blijven. De eisen voor uitbreiding van agrariërs in het 
buitengebied zijn zeer streng. De partij is van mening dat de gemeente Bernheze niet 
strenger hoeft te zijn voor de ondernemers in het buitengebied dan andere gemeenten of 
de provincie.

 Het CDA geeft de voorkeur aan zonnepanelen, bijvoorbeeld op teeltondersteunende 
voorzieningen. Pas als dat niet voldoende blijkt, komt voor het CDA windenergie in beeld. 
Dit heeft ook te maken met het ontbreken van landelijke normen voor windturbines. 

5. Toegankelijkheid zorg
 Het CDA is van mening dat de zorg in Bernheze goed is geregeld en wil dit vasthouden. 

De partij wijst op het cliëntervaringsonderzoek en de Wegwijzer Bernheze.

Onderscheidende onderwerpen ten opzichte van andere partijen

Het CDA vindt een goede luchtkwaliteit belangrijk, maar geeft aan dat de invloed daarop door de 
gemeente zelf beperkt is vanwege externe factoren zoals industrie en fossiele brandstoffen. De 
partij constateert dat sommige andere partijen daar stelliger in zijn en geeft aan dit meer een 
dossier te vinden wat bovenregionaal/landelijk opgepakt moet worden om daar stappen in te 
kunnen zetten. 

Grootste uitdagingen voor Bernheze

De grootste uitdaging voor Bernheze is volgens het CDA het behouden van de goede financiële 
positie van de gemeente in de toekomst, de stabiliteit van de organisatie en daarmee 
samenhangend de dienstverlening. 

5. Breekpunten
Het CDA vindt het belangrijk om met partijen het gesprek te voeren over bijvoorbeeld de 
budgetten. Indien de inkomsten afnemen of de kosten toenemen moeten er keuzes worden 
gemaakt om structureel binnen de begroting te blijven. Problematiek of thema’s die meer landelijk 
spelen kunnen we als Bernheze niet oplossen, het CDA wil dan ook blijven focussen op Bernheze 
zelf en zorgvuldig omspringen met gemeenschapsgeld. 
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6. Maatschappelijke opgaven, trends en ontwikkelingen
De “Staat van Bernheze”
- Het CDA vindt de Staat van Bernheze een goed stuk. Veel was volgens de partij bekend en 

kwam daarom niet als een verrassing. In het stuk zitten ook wat vraagtekens; wat als 
gesneden wordt in het gemeentefonds? 

Democratische kwaliteit in Bernheze
- Het CDA constateert dat het ingewikkeld is om inwoners te betrekken bij reguliere besluiten. 

Als het gaat om ingrijpendere besluiten zoals windmolens, dan staan inwoners wel op.
- Het CDA vindt het belangrijk dat meer bekendheid wordt gegeven aan (de taken van) de 

gemeente(raad) en de actuele thema’s, bijvoorbeeld via sociale media. Een vierde wethouder 
zou ook kunnen bijdragen aan meer zichtbaarheid in de kernen.

- Voor wat betreft de ‘werkgroep democratische kwaliteit’ vindt het CDA het belangrijk dat er 
sprake is van een helder doel en duidelijke pragmatische resultaten.

7. Tot slot
De heer Bos geeft aan dat hij na afloop van de zeven gesprekken zal beoordelen of een 
vervolggesprek nodig is. De heer Bos dankt de vertegenwoordigers van het CDA voor het 
plezierige gesprek en geeft aan dat de griffier voor het verslag zorgt. 


